
 

SPØRGSMÅL NR.  S 1381 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til:  

Dato: 1. september 2016 

Stillet af: Sjúrður Skaale (JF)  

Mener ministeren, at det er vigtigt for rigsfællesskabet og interessen for 

hinandens lande, at det fortsat skal være muligt for interesserede studerende 

at blive undervist i færøsk på universitetsniveau i Danmark?  

(Spm. nr. S 1381). 

Begrundelse 

På Færøerne bliver alle børn undervist i dansk fra 4. klasse, og dansk står 

også stærkt på gymnasieniveau. Der bruges således mange penge på at 

lære børn og unge dansk. I Danmark bruges een stilling på Københavns 

Universitet til at undervise i færøsk. Men Nordisk Forskningsinstitut, som 

færøsk og islandsk er en del af, skal muligvis lægges sammen med et andet 

institut, INSS, hvor dansk er hovedfag. Her er der krav om, at der skal være 

mange studerende på hvert fag - formentlig flere end hvad fagene færøsk og 

islandsk kan efterleve i øjeblikket. Derfor er de i fare for at blive sparet bort. 

Sker det, vil vi stå i en situationen, hvor der i Danmark slet ikke undervises i 

færøsk på højt niveau. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 1. september 2016 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på Sjurdur.Skaale@ft.dk 

og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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